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Voorwoord 
Dit jaar zijn we wat eerder op zomervakantie gegaan. We maakten een mooie tocht door het 
ruige Schotland, tot aan het meest noordelijke puntje toe. Door vroeger te gaan, was ik na 
onze terugkeer ook eens in de gelegenheid een zomerexcursie mee te pikken. Begin augus-
tus ging ik op pad met een paddenstoelexcursie naar het Vliegveld, een fraaie duinvallei nabij 
Oostvoorne. Eline Vis leidde ons een hele ochtend langs de meest bijzondere soorten, waarbij 
de vorig jaar gevonden satijnzwammen extra aandacht hadden. Een mooie excursie.
In Schotland ging onze speciale belangstelling uit naar de zeevogelkolonies van soorten als 
de papegaaiduiker, alk en zeekoet. Soorten waarmee het niet al te best gaat. Ik las er het 
zojuist verschenen boek The Seabird’s Cry van Adam Nicolson over. Hun aantal is in een vrije 
val beland. Sinds 1950 namen deze en andere zeevogelsoorten met 70% af. Zaken als over-
bevissing en klimaatverandering liggen eraan ten grondslag. De bescherming van zeevogels 
schiet zwaar te kort. 
Dit nummer van In de Branding staat in het teken van natuurbescherming. In het onlangs 
vastgestelde Beleidsplan is afgesproken dat we structureel aan natuurbescherming gaan 
doen, nadat de Stichting Natuur en Landschap Voorne- Putten het loodje had gelegd. Tom 
van Wanum laat in zijn bijdrage zien hoe nodig dat is en blijft, door de ontwikkelingen van 
het kitesurfen voor de kust van Voorne uit te leggen. Susanne Kuipers van de Natuur- en 
Milieufederatie Zuid-Holland vertelt over de noodzaak van intensieve samenwerking. Samen 
staan we immers sterker en boekten we resultaten. In KNNV- verband wordt er gewerkt aan 
een versterking van het Gewest, waarmee we proberen als KNNV- afdelingen samen op te 
trekken, ook als het de natuurbescherming betreft. 
Nu de nieuwe Wet Natuurbescherming is ingevoerd, krijgt de provincie een veel prominen-
tere plaats. De eerste voortekenen zijn niet erg positief. Midden in de zomervakantie werd 
een goedkeuringsbesluit van de provincie van een flink aantal Faunabeheerplannen ter visie 
gelegd, dat het mogelijk maakt veel vogelsoorten te blijven bejagen. In mijn bijdrage sta ik 
stil bij de vraag naar de noodzaak van de jacht op de ekster, een soort die vooral op het plat-
teland een neerwaartse ontwikkeling laat zien en waarvan je niet kunt zeggen dat ze grote 
schade aanricht. Nog gekker is het voortzetten van de jacht op de roek. Vorig jaar verdween 
de grote kolonie bij Geervliet plotseling van de radar, en leek zich een kleine nieuwe kolonie 
elders op Putten te vestigen. Dit jaar lijkt ook die kleine nieuwe kolonie niet of nauwelijks meer 
te bestaan. Binnen twee jaar verdween de roek als broedvogel van ons eiland. Landelijk kent 
de roek als broedvogel bovendien al jaren een neerwaartse trend, zodat we samen met de 
milieufederatie en een groot aantal andere locale organisaties wederom bezwaar hebben 
gemaakt tegen deze plannen. Er is geen enkele noodzaak tot het bejagen van de roek.

Tot slot een bericht vanuit het bestuur. Om persoonlijke redenen heeft Piet Mout moeten 
besluiten zijn werkzaamheden voor onze afdeling met directe ingang te beëindigen. Wij 
betreuren dat zeer, maar we zijn er gelukkig in geslaagd Peter Vermaas bereid te vinden Piet 
zijn functie van secretaris over te nemen. 
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